
 اخذ عوارض 2 درصدی
 از تاکسی های اینترنتی متوقف شد

مدیرعامل ش��رکت تاکسیرانی شهر 
تهران از تخفیف حناچی به تاکسی های 
اینترنتی خب��ر داد و گفت: به دلیل 
تغییر قیمت سوخت و پیشگیری از 
گرانی نرخ تاکسی های اینترنتی اخذ 
عوارض 2 درصدی از هر سفر متوقف شد. علیرضا قنادان در 
گفت وگو با فارس، اظهار داشت: بر اساس ابلاغیه وزارت کشور 
در مهر س��ال جاری، شهرداری بدون دخالت در رابطه مالی 
مسافر، راننده و شرکت، باید 2 درصد کرایه هر سفر را دریافت 
و خرج کاهش آلودگی هوا و توسعه حمل ونقل عمومی کند. 
در عوض، این شرکت ها از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده 
معاف می شوند. وی افزود: بر همین اساس قرار بود از ابتدای 
آبان این عوارض جهت توسعه حمل ونقل عمومی به شهرداری 
واریز شود ولی پس از افزایش قیمت سوخت و گرانی بنزین بنا 
به تصمیم پیروز حناچی، شهردار تهران این موضوع متوقف 
ش��د. وی افزود: تغییر قیمت سوخت و پیشگیری از افزوده 
شدن نرخ تاکسی های اینترنتی دلیل ملاحظه شهردار تهران 
در این زمینه بوده است ولی اگر تاکسی های اینترنتی همچون 
اسنپ و تپسی تغییر نرخ کرایه داشته باشند، این موضوع و 

مساعدت شهردار تغییر خواهد کرد. 

دلیل حذف برخی خطوط اتوبوسرانی 
اعلام شد

شرکت واحد اتوبوسرانی تهران پایین 
بودن میانگین تقاضای سفر را دلیل 
ح��ذف برخ��ی خطوط اتوب��وس در 
پایتخت اعلام کرد. به گزارش فارس، 
در توضیحات شرکت واحد اتوبوسرانی 
آمده است: حذف، ایجاد و هرگونه تغییر در خطوط اتوبوسرانی 
فق��ط در صورت تأیی��د کمیته های حمل ونقل عمومی که 
متشکل از نماینده اتوبوسرانی، پلیس راهور، معاون حمل و 
نقل و ترافیک منطقه و سایر سازمان های ذی ربط است انجام 
می شود. خط 266 )پایانه کاوه- پایانه فیاض بخش( در تاریخ 
30 آذر پس از بررسی های به عمل آمده به صورت میدانی و 
همچنین سیستم مدیریت هوشمند ناوگان، به دلایلی از جمله 
پایین بودن میانگین تقاضای سفر و همپوشانی با خطوط و 
دیگر مدهای حمل ونقلی، پس از طرح و تصویب درکمیته 
حمل ونقل عمومی شورای حمل ونقل و ترافیک شهرداری 

تهران، حذف شد.

اسامی مواد غذایی  غیرمجاز در مدارس 
اعلام شد

مدی��رکل دفتر بهب��ود تغذیه وزارت 
بهداشت با اشاره به برنامه این وزارتخانه 
برای جلوگی��ری از چاقی کودکان و 
نوجوانان، گفت: در بوفه مدارس نباید 
آبمیوه های��ی که قند اف��زوده دارند، 
شیرهای طعم دار، شیر کاکائو، چیپس، پفک و نوشابه عرضه 
شود. زهرا عبدالهی در گفت وگو با فارس، با اشاره به برنامه های 
وزارت بهداشت در راستای توجه به وضعیت تغذیه کودکان 
و نوجوانان، گفت: از طریق ش��بکه های بهداشتی و درمانی 
کشور برنامه های مراقبتی، آموزشی، مشاوره تغذیه و شناسایی 
کودکانی که اضافه وزن داشته یا چاق هستند برای اینکه این 
کودکان به وزن نرمال برسند، اجرا می شود. ضمن اینکه برنامه  
همکاری با صنایع غذایی را برای اینکه در بوفه های مدارس 
اقلام غذایی اجازه ورود داشته باشند که کم قند، کم نمک و 
کم چربی باشند داریم، چرا که می خواهیم از چاقی کودکان 
جلوگیری کنیم. وی متذکر شد: تاکید شده میوه ها به صورت 
تمیز و بسته بندی شده در بوفه مدارس عرضه شود، همچنین 
لقمه های سالم، خشکبار و اقلام غذایی که چاق کننده نیستند 

در بوفه ها در اختیار دانش آموزان قرار گیرد.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت:
هر دهکی باید بر مبنای میزان حقوق 

حق بیمه بدهد
مدیرعامل س��ازمان بیمه س��لامت 
پیش��نهاد داد حق بیم��ه متمولان 
به صورت پلکانی افزایش یابد. »طاهر 
موهبت��ی« در گفت وگ��و ب��ا ایلنا، با 
بیان اینکه توصیه می کنیم پرداخت 
حق بیمه پلکانی باشد، گفت: سرانه بیمه بر مبنای افزایش 
دارایی افراد باید افزایش یابد. به طور مثال، دهک ها می توانند 
مانند مالیات از ۷ درصد تا 30 درصد حقوق شان را به عنوان 
حق  بیمه پرداخت کنند. وی گفت: ما معتقدیم و تجربه های 
کشورهای دیگر نشان  می دهد که باید درصد پرداخت حق 
بیمه افراد با افزایش حقوق آنها بیش��تر شود. این سازوکار 
بیمه در دنیاست که متاسفانه در کشور ما اجرا نشده است. 

 ۴۰۰ معتاد دره فرحزاد
 تحویل کمپ های ترک اعتیاد شدند

دادس��تان تهران گف��ت: ۴00 نفر 
از معت��ادان دره فرح��زاد را تحویل 
کمپ ها دادیم که در حال مراقبت 
و باز پروری هستند که باید این راه 
را طی کنند. این پروس��ه را برای 6 
ماه تمدید کردیم تا در محل مناس��ب برای ترک اعتیاد 
نگهداری ش��وند. به گزارش موج، علی القاصی، دادستان 
ته��ران در حاش��یه بازدی��د از دره فرحزاد ک��ه اخیرا از 
معتادان پاکسازی شد، اظهار کرد: این منطقه به عنوان 
منطقه حساس و پرتردد، به محل تجمع معتادان، فروش 
مواد مخدر، خرده فروشی مواد مخدر و عرضه مشروبات الکلی 
تبدیل شده بود که همین موضوع منجر به از بین رفتن 
احساس امنیت شهروندان شده بود. وی افزود: ۴00 نفر 
از معتادان را تحویل کمپ ها دادیم که در حال مراقبت و 
بازپروری هستند تا اقدامات درمانی و بازسازی شخصیتی 

و روحی آنها انجام شود. 

حمل و نقل

اجتماعی

سلامت

جامعه

معاون بهداشت وزارت بهداشت جزئیات واگذاری مراکز 
دندانپزشکی این وزارتخانه به بخش خصوصی را تشریح کرد.

دکتر علیرضا رئیسی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اما 
و اگرها درباره واگذاری مراکز دندانپزشکی وزارت بهداشت 

به بخش خصوصی، گفت: باید توجه 
ک��رد که ما ای��ن مراکز را به بخش 
خصوصی واگذار نکرده ایم، بلکه به 
صورت خرید خدمت از کمک بخش 
خصوص��ی در این مراکز اس��تفاده 
می کنی��م. در حال حاض��ر حدود 
3200 مرکز دندانپزشکی در سراسر 

کشور داریم که شیفت بعدازظهر آنها غیرفعال بوده و عملا 
این مراکز بسته اند. در عین حال هزینه های دندانپزشکی در 
بخش خصوصی بسیار بالاست و مردم در بعدازظهرها دچار 
مشکل می شوند. وی در ادامه افزود: بر همین اساس مراکز 

دندانپزش��کی را در شیفت عصر به صورت خرید خدمت به 
بخش خصوصی واگذار می کنیم تا با تعرفه مناس��ب که نه 
خصوصی اس��ت و نه دولتی، بلکه ب��ه نوعی تعرفه عمومی 
غیردولتی محس��وب می ش��ود، خدمات دندانپزشکی را به 

مردم ارائه دهند.
رئیسی با بیان اینکه متاسفانه در 
حوزه دندانپزشکی در بخش خصوصی 
تعرفه مدون و مشخصی وجود ندارد، 
ادامه داد: مراکز دندانپزشکی وزارت 
بهداشت در ش��یفت های بعدازظهر 
ب��ه صورت خرید خدم��ت از بخش 
خصوص��ی، خدمات دندانپزش��کی را تحت نظ��ارت وزارت 
بهداشت و با توجه به پروتکل های ما ارائه می دهند، بنابراین 
این مراکز که در ذیل مراکز جامع سلامت قرار دارند از ساعت 

2 بعدازظهر تا ۹ الی ۱0 شب فعال می شوند.

گروه اجتماعی: »سال ۱3۹۹ سالی سخت تر از امسال خواهد 
بود اما اگر مردم بی عدالتی نبینند صبوری خواهند کرد«. وزیر 
بهداش��ت این اظهارات را در حالی عنوان کرد که قرار بود به 

جامعه پزشکی  و مردم امید تزریق کند!
به گزارش »وطن امروز«، س��عید 
نمک��ی دیروز در جلس��ه ش��ورای 
عالی نظام پرس��تاری گفت: یکی از 
خس��ران های عظیم ملی ما، ضمن 
احترام به جامعه پزشکی، این است 
که برای سایر کادر بهداشتی و درمانی 
مملکت به عنوان ستون های اصلی 

خدمت، هویت مستقلی تعریف نکرده ایم. نمکی ادامه داد: از 
بهورز در خانه بهداشت به عنوان سرباز خط مقدم، تا پرستار که 
چنانچه نباشد کارکرد بیمارستان ها و نظام درمان لنگ است، 
باید دارای ش��خصیت و هویت مستقل باشند. در کنار اینها، 

داروسازان، ماماها و حتی پرسنل اداری- مالی بیمارستان ها و 
نظام سلامت نیز باید هویت مستقل داشته باشند. نباید تصور 
ش��ود هویت اینها صرفا وابسته به فعالیت همکاران پزشک 
است. تمام کادر بهداشت و درمان باید احساس هویت حرفه ای 
مستقل و غیروابسته به دیگران داشته 
باشند؛ این موضوع اولین گامی است 
که باید در نظام ارائه خدمت مملکت 
برداریم. نمک��ی در پایان اظهار کرد: 
چنانچه ش��رایط اقتصادی کشور با 
این آهنگ پیش رود، سال ۹۹ سال 
س��خت تری خواهد ب��ود و بنده نیز 
به عنوان مدیر ارش��د مجموعه، به گونه ای عمل خواهم کرد 
که منطبق با جیب مملکت باش��د و مطمئنم مردم چنانچه 
بی عدالتی مشاهده نکنند، صبوری خواهند کرد. آنچه باعث 
طغیان اجتماعی می شود، احساس تبعیض و بی عدالتی است.

وزیر بهداشت:

۹۹، سال سخت تری خواهد بود
معاون بهداشت وزارت بهداشت خبر داد

واگذاری شیفت بعدازظهر دندانپزشکی های دولتی به بخش خصوصی

یک شرکت خصوصی متولی دوچرخه های شهری در تهران 
که یک ماه  و نیم قبل دوچرخه های هوشمند نارنجی رنگ خود 
را از ایس��تگاه های پایتخت جمع آوری کرده بود قرار است از 

امروز با شرایط جدید فعالیت خود را از سر گیرد.
به گزارش »وطن امروز«، در حالی که شهر تهران از آلودگی 
هوا رنج می برد و تعداد روزهای پاک آن از تعداد انگشتان دست 
هم کمتر اس��ت، شهرداری پایتخت همچنان به دنبال احیا و 
توسعه دوچرخه سواری در تهران دودی است اما تاکنون مدیران 
شهری حتی در مدیریت دوچرخه های اشتراکی هم ناکام بوده اند. 
25 آبان ماه به دنبال اعتراض مردم به گرانی بنزین، شرکت 
بیدود با هدف حفاظت از دوچرخه هایش اقدام به جمع آوری 
آنها از س��طح ش��هر کرد که البته به رغم بازگشت آرامش به 
جامعه، بیدود دیگر دوچرخه هایش را روانه ایستگاه های سطح 
شهر نکرد. در این میان خیلی از شهروندان تهرانی اعتراض 
خود را بابت پرداخت ودیعه به بیدود و نبود دوچرخه در شهر 

به مقامات شهرداری اعلام کردند. 
مسؤولان شهرداری تهران نیز دلیل بازنگشتن دوچرخه های 
نارنجی رنگ به شهر را مشکلات داخلی شرکت بیدود عنوان 
می کردند تا اینکه محمد علیخانی، عضو شورای شهر تهران 
ب��ه صراح��ت اعلام کرد: جم��ع آوری دوچرخه ه��ا به دلیل 
اعتراض های مردمی به گرانی بنزین بهانه ای بیش نبوده است.  
این شرکت خواهان اخذ امتیاز یا حمایت مالی از شهرداری 
تهران اس��ت که البته شهرداری نیز از ارائه حمایت مالی به 

بیدود امتناع می ورزد.
 در چنین شرایطی سوال اینجاست که چرا شهرداری به 
جای تمرکز و توجه به توسعه حمل ونقل عمومی، بر استفاده 

مردم از دوچرخه در پایتخت تاکید دارد؟ 
این در حالی اس��ت که س��هم اس��تفاده از این وسیله در 

حمل ونقل کمتر از یک درصد است.
 چ��را بیدود باید از م��ردم ودیعه بگیرد اما یک ماه و نیم 
دوچرخه های��ش را در انبارها نگ��ه دارد و منابع هنگفتی از 
ودیعه مردم را نزد خود بلوکه کند؟ آیا ش��هرداری نباید در 
قرارداده��ای خود تضمین کافی را لحاظ کند تا مردم دچار 
مشکل نشوند؟ البته برآیند این ناکارآمدی شهرداری تهران 
نشان می دهد وقتی شهرداری پایتخت توانایی مدیریت عرضه 
عمومی دوچرخه را ندارد، چگونه باید انتظار داشت حمل ونقل 

عمومی را توسعه دهد؟
طرحی بدون کار کارشناسی ■

همچنین رئیس کمیس��یون عمران و حمل و نقل شورای 
شهر تهران درباره علل جمع آوری دوچرخه های نارنجی رنگ 
)طرح بیدود( در پایتخت، چندی پیش به »وطن امروز« گفت: 
این کمیسیون از همان ابتدا با اجرای طرح بیدود در تهران 
مخالف بود، چرا که اجرای طرح های دوچرخه ای طی حدود 
30 س��ال گذشته هیچ وقت در تهران جواب نداده و پس از 

مدتی با شکست مواجه شده است. 
محمد علیخانی با بیان اینکه ش��هرداری تهران متاسفانه 

بدون کار کارشناسی و توجه به عواقب آن، 
»طرح بیدود« را در پایتخت عملی کرد، 
افزود: ش��هرداری به ج��ای صرف وقت و 
هزینه در چنین طرحی، باید تمرکز خود را 
بر توسعه حمل و نقل عمومی می گذاشت، 
ن��ه اینکه طرح هایی را اجرا کند که فقط 
رنگ و بوی شعار دارد. به طور مثال، ناوگان 
اتوبوسرانی شهری تهران اکنون با 5 هزار 
دستگاه اتوبوس فرسوده در حال فعالیت 
است. این در حالی است که قرار بود طی 
این چند سال، تعداد اتوبوس های پایتخت 
به ۹ هزار دستگاه برسد. در چنین شرایطی 
برنامه ریزی های مدیران اجرایی ش��هری 

باید با اولویت بندی عملیاتی ش��ود، نه اینکه هزینه ها صرف 
طرح های شکست خورده، زیانده و بی اثر شود. 

وی با بیان اینکه ما مخالف ورود بخش خصوصی به ناوگان 
حمل و نقل عمومی نیستیم، گفت: بخش خصوصی به  دنبال 
سرمایه گذاری و کسب سود است که البته باید زمینه لازم 
برای ورود این بخش نیز فراهم ش��ود. اینکه چرا شهرداری 
در فعالیت بخش خصوصی ورود می کند، جای س��ؤال دارد 
و موجب تعجب است. ورود شهرداری به بخش حمل و نقل 
همیش��ه با شکست مواجه شده است که طرح بیدود یکی 
از آنهاست. اختصاص بخش عمده ای از حاشیه خیابان های 
پایتخت به مسیرهای تردد دوچرخه مشکلات زیادی را به 
وجود آورده که علاوه بر عریض شدن برخی خیابان های شهر، 

اکنون به دلیل عدم استفاده از دوچرخه، 
مکانی برای تردد موتوس��یکلت ها شده 
اس��ت. با این وجود اس��تفاده عمومی از 
دوچرخ��ه زمان��ی می تواند موثر باش��د 
که س��اختار خیابان های ش��هر از حیث 
مهندس��ی دارای زیرس��اخت استاندارد 
باشد و سطح خیابان ها نیز آنقدر شیب دار 
نباشد که دوچرخه سواران اذیت و از آن 
گریزان شوند. رئیس کمیسیون عمران و 
حمل و نقل شورای شهر تهران اضافه کرد: 
استفاده از دوچرخه برای مسیرهای کوتاه 
موثر است، یعنی فردی که بخواهد از یک 
فروشگاه به ایستگاه اتوبوس یا مترو برود 
ی��ا در مکان های باز همچون پارک چیتگر می تواند بخوبی 
جواب دهد، نه اینکه کارمندی که می خواهد از خانه به محل 
کارش در تهران برود از دوچرخه اس��تفاده کند. وی افزود: 
متاس��فانه مدیران شهری از سیاس��ت ها و برنامه ریزی های 
درست و ضروری منحرف شده اند. آنها به جای اولویت بندی 
در انج��ام امور لازم، به موضوعاتی می پردازند که اثر مثبت 
چندانی برای شهروندان ندارد. نمونه آن اجرای طرح بیدود 
اس��ت که به جای پرداختن به این مس��أله باید به توس��عه 
حمل و نقل عمومی اندیشیده می شد. در حال حاضر حدود 
۷0 ایس��تگاه دوچرخه »بیدود« در پایتخت راه اندازی شده 
و پیش از این روزانه 5 هزار تردد از طریق این دوچرخه ها 

انجام می شد.

سهم دوچرخه در حمل ونقل شهری زیر یک درصد است ■
طب��ق طرح جامع حمل ونقل و ترافیک تهران، روزانه ۱8 
میلیون سفر سواره در شبکه معابر شهری تهران انجام می شود 
که بر اساس آن 25 درصد سفرها با وسایل نقلیه شخصی و ۷5 
درصد با وسایل نقلیه عمومی و نیمه عمومی است. از این میان 
به ترتیب س��هم قطار شهری 30 درصد، اتوبوس 22 درصد، 
تاکسی 20 درصد و مینی بوس 3 درصد است و دوچرخه سهم 
زیر یک درصدی در حمل و نقل عمومی تهران دارد اما شهردار 
تهران از روزی که در رأس مدیریت شهری قرار گرفته بیش 
از هر وسیله ای دوچرخه را برای حمل و نقل داخل شهر مورد 

توجه قرار داده و با آن عکس یادگاری گرفته است. 
در دوره جدید، ش��هرداری تهران حت��ی خط ویژه عبور 
دوچرخه طراحی کرده و در بس��یاری از خیابان های اصلی، 
لاین دوچرخه در نظر گرفته است اما کمتر شهروندی مشاهده 
کرده که از این خطوط کسی غیر از موتورسواران استفاده کند. 
پیروز حناچی، ش��هردار تهران باره��ا با دوچرخه عکس 
یادگاری گرفت و اعضای هیأت دولت را به کمپین دوچرخه ای 
خود دعوت کرد. این در حالی اس��ت که حمل و نقل شهری 
در تهران مظلوم واقع شده و حتی برخی خطوط اتوبوسرانی 

حذف شده است.  
رئیس سابق شورای شهر تهران درباره ناکارآمدی مدیران 
شهری و مسؤولان دولتی در چاره اندیشی برای رفع آلودگی 
هوای پایتخت به »وطن امروز« گفت: شورای شهر و شهرداری 
در ای��ن دوره اقدام قابل توجهی برای رفع آلودگی هوا انجام 
نداده ان��د. مهدی چمران با بیان اینکه وظیفه ش��هرداری ها 
توسعه حمل ونقل عمومی برای کاهش میزان آلودگی هواست، 
گفت: عمده ترین عامل آلودگی هوای پایتخت ناش��ی از دود 
خودروهاس��ت اما متاسفانه شهرداری و شورای شهر تاکنون 
نتوانسته اند در راستای نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی یا 
توسعه مترو کاری کنند. وی با بیان اینکه حل مشکل آلودگی 
هوا به تنهایی از عهده شهرداری خارج است و سایر نهادها و 
سازمان های مرتبط نیز باید در رفع این معضل دخیل باشند، 
گفت: البته شهرداری تنها ارگانی است که می تواند با توسعه 
حمل ونق��ل عمومی از میزان ورود خودرو های ش��خصی به 
داخل شهر بکاهد اما این ارگان متاسفانه در نوسازی ناوگان 
حمل ونقل عمومی و توسعه خطوط مترو تاکنون ناتوان بوده 
است. به طور مثال، در 2 سال و نیم گذشته ۷ هزار دستگاه 
اتوبوس در س��طح شهر فعالیت داشت که این میزان اکنون 
به جای افزایش به 6 هزار دس��تگاه نزول کرده اس��ت. وی با 
بیان اینکه اعضای ش��ورای شهر به جای فشار بر شهرداری 
برای نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی فقط نطق های پیش 
از دستور دارند و هیچ اقدامی از سوی شهرداری نمی بینیم، 
گفت: اکنون که دولت با ش��هرداری همسو و همفکر است، 
چرا شهرداری برای دریافت منابع اختصاص یافته به نوسازی 
حمل ونقل عمومی پافشاری نمی کند؟ این حق مردم است و 
ش��هرداری باید به فکر آسایش و رفاه مردم باشد و تعارف را 
کنار بگذارد. وی افزود: در دوره گذش��ته شورای شهر تهران 
ق��رار بود ه��زار واگن به ناوگان خطوط قطار ش��هری اضافه 
شود اما در این دوره توجهی به خرید این واگن ها نمی شود.

دنب�ال  ب�ه   خصوص�ی  بخ�ش 
سرمایه گذاری و کسب سود است 
ک�ه البته بای�د زمین�ه لازم برای 
ورود ای�ن بخش نیز فراهم ش�ود. 
اینکه چرا ش�هرداری در فعالیت 
بخ�ش خصوص�ی ورود می کند، 
جای س�ؤال دارد و موجب تعجب 
اس�ت. ورود ش�هرداری به بخش 
حمل و نق�ل همیش�ه با شکس�ت 
مواجه ش�ده است که طرح بیدود 

یکی از آنهاست

 »وطن امروز« گزارش می دهد: شهرداری تهران به جای توسعه
ناوگان حمل و  نقل عمومی به یک شرکت کوچک ارائه کننده دوچرخه های اشتراکی رو آورده است

ور بیدود به دود نمی رسد! ز

بهمنی: متروی هشتگرد با حضور رئیس جمهوری افتتاح می شود
متروی هشتگرد با حضور رئیس جمهوری افتتاح می شود. به گزارش ایلنا، محمود بهمنی در کانال تلگرامش نوشت: خط متروی شهر جدید هشتگرد - 
گلشهر به طور کامل آماده بهره برداری است که تا 3 روز آینده با حضور ریاست  محترم جمهوری، وزیر راه و شهرسازی و استاندار البرز افتتاح خواهد شد. 
کلنگ احداث قطار شهری هشتگرد سال 8۷ با هدف حمل  و نقل آسان، ایمن و سریع مردم از تهران به این شهر و بالعکس به زمین زده شد.

سه شنبه 1۰ دی 1398
وطن امروز     شماره 283۰

گروه اجتماعی: منطقه آرادکوه در جنوب 
تهران، صنایع دامی و آبفا از سوی استانداری 

به عنوان متهمان اصلی بوی پایتخت معرفی شدند.
به گزارش »وطن امروز«، یک سال از انتشار بوی نامطبوع و 
غیرقابل تحمل در تهران برای اولین بار می گذرد و در این مدت 
بارها تهرانی ها انتشار بوی بد را تجربه کرده اند اما هنوز هیچ 
نهاد شهری و دولتی نتوانسته منشأ این بو را تشخیص دهد.

چند روز پیش شهرداری تهران انتشار گوگرد از جنوب غرب 
تهران را منشأ بوی نامطبوع معرفی کرده بود اما استانداری 
ته��ران دیروز اعلام کرد خود ش��هرداری یکی از متهمان و 

مسؤولان احتمالی این بوی نامطبوع است.
معاون امور عمرانی اس��تاندار تهران اس��امی دستگاه ها 
و س��ازمان های اصلی انتش��ار دهنده بوی نامطبوع تهران 
را اع��لام کرد. محمد تقی زاده با اش��اره به جزئیات دومین 
جلس��ه بررسی منبع یا منابع انتش��ار بوی نامطبوع تهران 
اظهار کرد: مقرر ش��د 3 دستگاه ش��هرداری تهران، آبفا و 
محیط زیس��ت نتیجه بررس��ی های خود را ارائه دهند و در 
راستای دستیابی به نتیجه، جلسات بررسی منبع یا منابع 
انتشار بوی نامطبوع تهران به صورت هفتگی تا جمع بندی 

قطعی ادامه داشته باشد.
وی با اشاره به مناطقی که انتشار بوی نامطبوع در آن بیشتر 
گزارش شده است، تصریح کرد: شهرداری تهران در گزارش 
خود درمورد تماس های تلفنی شهروندان درباره انتشار بوی 
نامطبوع با سامانه ۱3۷ وضعیت تراکنش مناطق بیست ودوگانه 

را ارائه داد که بر اساس آن تماس ها بیشتر در محور منطقه 2، 
چمران و نواب بوده است.

معاون هماهنگی امور عمرانی اس��تاندار تهران همچنین 
افزود: شهرداری تهران تیم هایی را برای بررسی منبع انتشار 
بو مشخص کرده بود که بر اساس آن پدیده اینورژن یا وارونگی 

هوا و همین طور رطوبت رابطه معناداری با انتشار بوی نامطبوع 
در تهران ندارد.

تقی زاده تصریح کرد: س��وخت مازوت که توسط بعضی 
کارخانجات اس��تفاده می شد هم مورد بررسی قرار گرفت و 
مقرر شد این کارخانجات از گاز استفاده کنند و وزیر نفت هم 

قول های مساعدی در این باره داده است.
وی به درخواست شهرداری تهران برای تکمیل مطالعات 
اشاره کرد و گفت: ش��هرداری تهران در جلسه امروز)دیروز 
دوشنبه( فرصتی خواست که هفته آینده مطالعات دقیق تری 
درباره انتش��ار بوی نامطبوع در تهران انجام دهد و اطلاعات 

تکمیلی را در جلسه آینده ارائه کند.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار تهران درباره نقش 
فاضلاب در انتش��ار بوی نامطبوع عنوان کرد: شرکت آب و 
فاضلاب تهران هم گزارش��ی در این جلس��ه ارائه داد که بر 
اساس آن شبکه آب و فاضلاب، ماندگی آب که سبب انتشار 
گازهای متصاعد شود ندارد و بیشتر تجمع فاضلاب در سمت 

شرق تهران است.
تقی زاده ادامه داد: ش��هرداری 80 نقطه را به عنوان نقاط 
انفصال شبکه فاضلاب که به طور معمول تجمع فاضلاب نیز 
در آنها اتفاق می افتد، معرفی کرد که ممکن است منبع بوی 
نامطبوع تهران باشد که آبفا این موضوع را رد کرد با این حال 
مقرر ش��د این نقاط توسط شهرداری به مجموعه آبفا برای 

بررسی و تهیه گزارش معرفی شود.
وی در پایان با بیان اینکه همچنان منطقه آرادکوه، صنایع 
دامی و آبفا از متهمان اصلی انتش��ار بوی نامطبوع در تهران 
هستند، خاطرنشان کرد: در این جلسه مقرر شد محیط زیست 
به منظور بررسی دقیق و ارائه طرح بررسی منشأ بوی نامطبوع 
تهران در فراخوانی با مراکز پژوهش��ی دانشگاه ها جهت ارائه 

پروپوزال برای عقد قرارداد وارد عمل شود.

استانداری تهران اعلام کرد

شهرداری پایتخت، متهم انتشار بوی بد
شهر

اسدالله خسروی
خبرنگار


